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Niebawem Boże 
Narodzenie  i każdy z nas 

chce spędzić te święta 
rodzinnie, w atmosferze 
pełnej ciepła i radości. 

Życzymy, aby taki właśnie 
świąteczny nastrój zagościł   

w Państwa domach, 
a  nadchodzący Nowy Rok 

był dla Państwa
 czasem sukcesów

 i spełnienia marzeń.

Po z³o¿eniu œlubowania i przekazaniu insygniów tj. ³añcucha burmistrza  przez 
Jana Koszarskiego, przewodnicz¹cego rady, burmistrz Antoni Nawrocki odebra³ 
gratulacje.

- Sukces mo¿na osi¹gn¹æ jedynie dziêki 
wspó³pracy wielu ludzi, którzy zgodnie 
d¹¿¹ do realizacji wytyczonych celów. 
S¹dzê, ¿e mogê liczyæ na wspó³pracê 
wysokiej rady, a tak¿e poszczególnych 
radnych. Deklarujê te¿, ¿e pilnie bêdê siê 
ws³uchiwa³, w to, co bêdzie mówione na tej 
sali. ¯yczy³bym sobie, abyœmy na koniec 
kadencji mogli powiedzieæ, ¿e zadania, 
które sobie wytyczyliœmy uda³o siê 
zrealizowaæ.

Druga sesja rady miejskiej w kadencji 
2010 - 2014 rozpoczê³a siê uroczyœcie        
- œlubowaniem burmistrza. Antoni 
Nawrocki odczyta³ rotê œlubowania, 
póŸniej otrzyma³ z r¹k przewodnicz¹cego 
rady Jana Koszarskiego ³añcuch 
burmistrza i podziêkowa³ za przekazane 
¿yczenia. Odniós³ siê te¿ do wyniku 

wyborów samorz¹dowych. Podziêkowa³ 
za udzielone poparcie przez mieszkañców. 
Doda³, ¿e wyniki wyborów zarówno 
burmistrza, jak i rady miejskiej pokazuj¹, 
¿e solecczanie opowiedzieli siê za 
kontynuacj¹ dotychczasowych dzia³añ. 
Zapewni³, ¿e tak jak do tej pory bêdzie 
stara³ siê ³¹czyæ ludzi, a nie dzieliæ:

II SESJA RADY MIEJSKIEJ

Wybrano komisje sta³e rady
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24 GRUDNIA BR.URZ¥D MIASTA I GMINY
BÊDZIE NIECZYNNY. DY¯UR DO GODZ. 12.00 PE£NI¥

URZ¥D STANU CYWILNEGO, EWIDENCJA LUDNOŒCI
I SEKRETARIAT.

TEGO DNIA WOLNE BÊDZIE MIA£ RÓWNIE¯
ZAK£AD GOSPODARKI KOMUNALNEJ.

USC zanotowa³
MA£¯EÑSTWA:

Paulina Weronika ¯ubkowska - Marek Mariusz Bielaszewski
(27 listopada 2010 r.)

Ma³gorzata Emma Kosid³o - Tadeusz Zbrojewski 
(4 grudnia 2010 r.)

Najlepsze ¿yczenia na nowej drodze ¿ycia!

Solec przedwojenny, z czasów 
okupacji niemieckiej i pierwszych lat 
wojny jest od jakiegoœ czasu szczególnym 
przedmiotem zainteresowania soleckiego 

muzeum. Pracownicy placówki docieraj¹ 
do osób, które pamiêtaj¹ tamte czasy           
i nagrywaj¹ przeprowadzone rozmowy, 
buduj¹c w ten sposób historiê mówion¹ 
naszego miasta. Rafa³ Kubiak, dyrektor 
muzeum, apeluje do mieszkañców, którzy 
chc¹ podzieliæ siê swoimi wspomnieniami, 
aby skontaktowali siê z muzeum. Apel ten 
k i e r u j e  t a k ¿ e  d o  C z y t e l n i k ó w  
"Wiadomoœci" aby poinformowali swoich 
rodziców, dziadków, czy znajomych o tej 
akcji muzeum: - Z ju¿ przeprowadzonych 
rozmów widzimy, jak wiele ciekawych i do 
tej pory nieznanych faktów zwi¹zanych     
z histori¹ dwudziestowiecznego Solca 
uda³o nam siê poznaæ. Na razie informacje 
te  gromadzimy i  archiwizujemy. 
Chcielibyœmy je jednak w przysz³oœci       
w jakiœ sposób upubliczniæ. 

Wspomnienia
dla muzeum

Zakoñczy³a siê pierwsza edycja 
specjalnego konkursu adresowanego do 
soleckich szkó³, którego celem by³o 
œwi¹teczne wsparcie dla Sklepu Sue Ryder 
w Bydgoszczy. W konkursie og³oszonym  
w listopadzie wziê³y udzia³ trzy szko³y: 
Zespó³ Szkó³ nr 1, Szko³a Podstawowa nr 4 
oraz Gimnazjum nr 2 (³¹cznie 22 
klasy).Uczniowe wykonywali ozdoby 
œwi¹teczne. Wszystkie prace by³y piêkne i 
bardzo pomys³owe. Oceniono je w trzech 
kategoriach: klasy I-III, IV  VI i klasy 
g i m n a z j a l n e .  P i e r w s z e  m i e j s c a                   
w poszczególnych kategoriach zajêli: 
Œwietlica (Zespó³ Szkó³ nr 1); Klasa IV D 
(Szko³a Podstawowa nr 4) i Klasa II E 
(Gimnazjum nr 2).

- Wszystkie prace wykonane przez 
uczniów: ozdoby choinkowe i dekoracje 
œwi¹teczne, dostarczone na konkurs, 

przekazaliœmy do Sklepu Sue Ryder, 
mieszcz¹cego siê  w Bydgoszczy, przy ul. 
D r u k a r s k i e j  6 .  W  t e n  s p o s ó b  
zainaugurowaliœmy  kiermasz œwi¹teczny, 
który rozpocz¹³ siê w Miko³ajki, tj. 6 
grudnia. Zapraszamy wszystkich do 
odwiedzania naszego sklepu. Mo¿na tu 
kupiæ wspania³e prezenty œwi¹teczne 
ksi¹¿ki, porcelanê, obrazy, bi¿uteriê oraz 
œliczne dekoracje gwiazdkowe stroiki na 
sto³y, wieñce na drzwi, bombki, ³añcuchy, 
torby do prezentów. A wszystko                 
w przystêpnych cenach. Czekamy równie¿ 
na osoby, które podziel¹ siê z nami swoimi 
ozdobami œwi¹tecznymi. Dochód ze 
sprzeda¿y przedmiotów przekazany bêdzie 
na cele hospicjum Domu Sue Ryder           
w Bydgoszczy  informuje Blanka 
Retmañska - Man.

Poniewa¿ pogoda nie dopisa³a 
wrêczenia nagród nie 
u d a ³ o  s i ê  
p r z e p r o w a d z i æ            
w  s k l e p i e                     
w  B y d g o s z c z y .  
D e l e g a c j a  
Stowarzyszenia uda³a 
siê wiêc bezpoœrednio 
d o  s z k ó ³ ,  a b y  
p o g r a t u l o w a æ  
z w y c i ê z c o m .  
N a g r o d a m i                  
w konkursie by³y torty 
i dyplomy dla klas oraz 
upominki dla uczniów.

Podaruj serce
na gwiazdkê

Wprawdzie wed³ug kalendarza mamy 
jesieñ, ale jak widaæ za oknami, zima 
rozgoœci³a siê ju¿ na dobre. Œnie¿na            
i mroŸna aura nie kojarzy siê tylko             
z odœnie¿aniem. Czytelnicy sygnalizuj¹ 
tak¿e o innych  miêdzys¹siedzkich 
problemach, których przy odrobinie dobrej 
woli mo¿na unikn¹æ, wszak niebawem 
œwiêta i powinniœmy byæ wtedy dla siebie 
szczególnie mili. Tak wiêc za naszym 
poœrednictwem mieszkañcy bloków 
apeluj¹, aby zmotoryzowani s¹siedzi 
starali siê parkowaæ swoje auta przodem do 
okien. Poranne, czasem d³ugie i mozolne 
odpalanie, powoduje, ¿e dym z rury 
wydechowej leci prosto w okna, i dostaje 
siê do mieszkañ w czasie porannego 
wietrzenia, co nie nale¿y do przyjemnoœci. 
S k o r o  j u ¿  
zdecydowaliœmy siê 
otworzyæ okna,  to 
p a m i ê t a j m y ,  a b y  
w i e t r z y æ  p r z y  
zakrêconych zaworach 
grzejnikowych. Po co 
nara¿aæ siê na wiêksze i 
ca³kiem niepotrzebne 
koszty. I jeszcze jedno - 
nie palmy w naszych 
piecach byle czym.

Kilka próœb
przed œwiêtami
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Podczas tej sesji wybrano równie¿ 
komisje sta³e rady. Najpierw wy³oniono 
cz³onków Komisji Rewizyjnej, któr¹         
z mocy prawa obowi¹zkowo nale¿y 
p o w o ³ a æ  o r a z  w y b r a n o  j e j  
przewodnicz¹cego. Komisjê Rewizyjn¹ 
tworz¹: Barbara Doliñska, El¿bieta 
Murawska (wiceprzewodnicz¹ca), 
Beata  Pietruszyñska,  Zygmunt  
So³tyszewski  (przewodnicz¹cy) ,  
Mariusz Zamorowski. Pozosta³e komisje 
bêd¹ takie same, które dzia³a³y                 
w poprzedniej kadencji. Radni mogli 
zapisaæ siê do tych, w których chc¹ 
pracowaæ.

Radni z³o¿yli kilka interpelacji oraz 
wypowiadali siê w ramach wolnych 
g³osów i wniosków. Jerzy Nowak pyta³     
o ustalenia dotycz¹ce ewentualnej 
przeprowadzki mieszkañców z oficyny 
przy ul. Bydgoskiej do mieszkañ, które 
mia³yby powstaæ na poddaszu bloku przy 
u l .  B o h a t e r ó w  W r z e œ n i a  6 .                         
O kompleksowe rozwi¹zanie problemu 
nagromadzonych ha³d œniegu zaapelowa³a 
Alicja ¯aguñ, wiceprzewodnicz¹ca rady. 
Mówi³a o trudnej sytuacji na uliczkach 
osiedlowych. Je¿eli s¹ w pobli¿u posesji 
jakieœ trawniki, uprz¹tniêty przez 
mieszkañców œnieg tam mo¿na sk³adowaæ, 
jednak je¿eli takich miejsc nie ma, 
powstaje k³opot. Problem odœnie¿ania 
œcie¿ek rowerowych zasygnalizowa³         
z kolei Jan Koszarski, przewodnicz¹cy 
rady. Koniecznoœæ zwrócenia siê do PKP  
w sprawie odœnie¿ania peronów na 
soleckim dworcu wskaza³a Beata 
Pietruszyñska. El¿bieta Murawska doda³a, 
¿e nale¿y przy okazji poinformowaæ kolej 
o nie dzia³aj¹cym w poczekalni 
megafonie. Józef Pietrzak zg³osi³, ¿e 

kierowcy chc¹cy wjechaæ na ul. Hanki 
Sawickiej z wewnêtrznego parkingu 
miêdzy blokami na Bohaterów Wrzeœnia 8   
i ¯wirki i Wigury 4 je¿d¿¹ w miejscu 
niedozwolonym przez trawnik i chodnik 
stwarzaj¹c zagro¿enie dla pieszych. Czy 
sprawy nie za³atwi³oby wstawienie 
s³upków uniemo¿liwiaj¹cych przejazd, 
zastanawia³ siê J. Pietrzak. Zygmunt 
So³tyszewski stwierdzi³, ¿e œlubowanie 
burmistrza powinno byæ transmitowane    
w telewizji kablowej. Pyta³, czy 
poinformowano telewizjê o programie        
i terminie sesji? Micha³ Kuligowski pyta³  
o to, kto bêdzie reprezentowa³ nasz¹ gminê 
w radzie powiatu.

Odpowiadaj¹c na pytania burmistrz 
poinformowa³, ¿e w projekcie bud¿etu na 
2011 r. przewidziano kwotê na adaptacjê 
strychu w budynku przy ul. Bohaterów 
Wrzeœnia 6 na cele mieszkaniowe. 
Ewentualna przeprowadzka do tego bloku 
najemców z oficyny przy ul. Bydgoskiej 2 
musi odbyæ siê za zgod¹ mieszkañców obu 
budynków. W tym celu odbêd¹ siê 
spotkania z zainteresowanymi.

Je¿eli chodzi o odœnie¿anie ulic             
i chodników sprawa jest trudna do 
uregulowania. Najlepszym rozwi¹zaniem 
by³aby wywózka uprz¹tniêtego œniegu, ale 
wi¹¿e siê to z du¿ymi kosztami. Gdyby siê 
na to zdecydowaæ, trzeba by ograniczyæ 
wydatki na inne cele. Zawsze jest wybór     
-coœ kosztem czegoœ. Nie mniej nale¿y 
wypracowaæ jakieœ ustalenia i uwzglêdniæ 
je w regulaminie utrzymania czystoœci        
i porz¹dku.

Sprawê przejazdu z wewnêtrznego 
parkingu w ul. H. Sawickiej w miejscu 
niedozwolonym trzeba bêdzie rozwi¹zaæ, 
jednak sta³e zagrodzenie mo¿e sprawiæ 
problemy, gdyby konieczny by³ wjazd od 

tamtej strony karetki, czy stra¿y po¿arnej. 
Pomoc w zdyscyplinowaniu kierowców 
³ami¹cych przepisy zadeklarowa³ Rafa³ 
Pi¹tek, zastêpca komendanta, soleckiego 
komisariatu policji.

Solec Kujawski w radzie powiatu 
bêd¹ reprezentowaæ Roman GuŸdzio³, 
Helena Sk³adanowska, Ma³gorzata 
NiedŸwiedzka i Hanna Choromañska. 
Poniewa¿ nie mo¿na ³¹czyæ funkcji 
radnego i  zas têpcy burmist rza ,                  
a burmistrz ponownie zaproponowa³ 
Teresie Substyk objêcie tej funkcji,         
w zwi¹zku z tym konieczna by³a 
rezygnacja z mandatu radnej. Natomiast 
t e l ew iz j a  kab lowa  n i e  zo s t a ³ a  
poinformowana o terminie i porz¹dku 
obrad sesji przez niedopatrzenie. 
Pozosta³ymi sprawami zg³oszonymi 
przez radnych zajm¹ siê s³u¿by urzêdu 
miasta.

Podczas drugiej sesji radni przyjêli 
tak¿e uchwa³ê w sprawie trybu i sposobu 
powo³ywania i odwo³ywania cz³onków 
zespo³u interdyscyplinarnego oraz 
warunków jego funkcjonowania, co jest 
zwi¹zane z na³o¿onym na gminê 
obowi¹zkiem tworzenia systemu 
przeciwdzia³ania przemocy w rodzinie. 
Rada uchwali³a te¿ gminne programy 
przeciwdzia³ania przemocy w rodzinie 
o r a z  p r o g r a m  p r o f i l a k t y k i ,  
r o z w i ¹ z y w a n i a  p r o b l e m ó w  
alkoholowych i przeciwdzia³ania 
narkomanii. Pozytywnie odnios³a siê 
tak¿e do zaproponowanych zmian          
w bud¿ecie gminy na ten rok i podjê³a 
uchwa³ê o emisji obligacji komunalnych. 
Po zmianach dochody bud¿etu bêd¹ 
wynosi³y 53 mln z³, a wydatki - 60,69 mln 
z³. Emisja obligacji jest korzystn¹ form¹ 
pozyskiwania  œrodków z rynku 
k a p i t a ³ o w e g o ,  s t ¹ d  d e c y z j a                       
o przeznaczeniu ich na finansowanie 
udzia³u w³asnego w nastêpuj¹cych 
inwes tyc jach :  modern izac j i  u l .  
Kujawskiej, przebudowa dróg na Osiedlu 
Toruñskim i modernizacja uk³adu 
drogowego ul. Powstañców  ul. Garbary.

Komisja Edukacji, Kultury i Sportu: Alina Faleñczyk (wiceprzewodnicz¹ca), 
Lucjan Jelita Rydel, Micha³ Kuligowski, Jerzy Nowak, El¿bieta Murawska, Mariusz 
Zamorowski, Alicja ¯aguñ (przewodnicz¹ca); Komisja Przestrzegania Prawa          
i Porz¹dku Publicznego: Alina Faleñczyk, Micha³ Kuligowski, Józef Pietrzak 
(wiceprzewodnicz¹cy), Beata Pietruszyñska, Tadeusz Szczepañski (przewodnicz¹cy), 
¯aguñ Alicja; Komisja Opieki Spo³ecznej, Zdrowia i Ochrony Œrodowiska: 
Mariusz Damrat (przewodnicz¹cy), Jan Koszarski, Maciej Kuligowski, Józef Pietrzak 
(wiceprzewodnicz¹cy); Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa: Barbara 
Doliñska (wiceprzewodnicz¹ca), Lucjan Jelita Rydel, Maciej Kuligowski 
(przewodnicz¹cy), Zygmunt So³tyszewski, Tadeusz Szczepañski; Komisja 
Organizacji, Bud¿etu i Finansów: Mariusz Damrat, Jan Koszarski, Jerzy Nowak 
(przewodnicz¹cy), Murawska El¿bieta (wiceprzewodnicz¹ca).

CZ£ONKOWIE KOMISJI STA£YCH RADY MIEJSKIEJ
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Dy¿ury aptek
Do 19 grudnia - “Ogólnodostêpna”

(ul. 23 Stycznia 1)
20 - 26 grudnia - “Pod Or³em”

(ul. 23 Stycznia 12)
27  grudnia - 2 stycznia - “Pod Lwem”

(ul. Leœna 2)
3 - 9 stycznia - “Leœna”

(ul. Leœna 19)

16  g rudn ia  b r .  w  r e s t au rac j i  
„Jaskiniowa” odby³a siê konferencja 
podsumowuj¹ca projekt pn. „Nasza 
przysz³oœæ w naszych rêkach”, realizowany 
przez Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej, a wspó³finansowany przez 
U n i ê  E u r o p e j s k ¹  z e  Œ r o d k ó w  
Europejskiego Funduszu Spo³ecznego      
w ramach Programu Operacyjnego Kapita³ 
Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja 

integracji spo³ecznej, Poddzia³anie 7.1.1 
Rozwój i upowszechnianie aktywnej 
integracj i  przez oœrodki  pomocy 
spo³ecznej. Instytucj¹ Poœrednicz¹c¹ jest 
Urz¹d Marsza³kowski Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego, natomiast 
Instytucj¹ Wdra¿aj¹c¹  Regionalny 
Oœrodek Polityki Spo³ecznej w Toruniu. 
Podczas spotkania Beata Rogowska, 
asystent koordynatora, w prezentacji 
multimedialnej podsumowuj¹cej realizacjê 
projektu przedstawi³a cele, formy 
wsparcia, oraz dzia³ania podjête wobec 
beneficjentów ostatecznych projektu.        
Z kolei Ilona Organiak, terapeuta - trener 
rodzinny, zaprezentowa³a rolê oraz metody 
pracy asystenta z rodzin¹. Nastêpnie 
Wies³awa Nyc, koordynator, starszy 
specjalista pracy socjalnej, przybli¿y³a 
dzia³ania zrealizowane w ramach 
Programu Aktywnoœci Lokalnej. Udzia³   
w konferencji wziêli uczestnicy projektu, 
którzy opowiedzieli o swoim udziale        
w projekcie. Na zakoñczenie odby³a siê 
dyskusja nad zadaniami, które bêd¹ 
realizowane w 2011 roku.

Na koniec konferencja

Miejsko-Gminny Oœrodek Pomocy 
Spo³ecznej prosi o pomoc mieszkañców, 
którzy mogliby podarowaæ wózki 
dzieciêce oraz odzie¿ niemowlêc¹. 
Potrzebuj¹ je osoby z naszego miasta. 
Je¿eli ktoœ chcia³by pomóc osobom 
potrzebuj¹cym proszony jest o kontakt      
z  M G O P S  p o d  n u m e r e m  t e l .                   
(52) 387-87-43.

Potrzebne
wózki

„Bli¿ej Norwida”- w VI Wojewódzkim 
Konkursie Artystycznym sukces odnios³y  
uczennice: Joanna Szynicka z kl. III a 
zajê³a II miejsce w konkursie literackim 
oraz III miejsce w konkursie recytatorskim; 
Natalia Korzeniewska z kl. II e uzyska³a 
wyró¿nienie w konkursie recytatorskim. 
Opiekunami uczennic by³y nauczycielki 
jêzyka polskiego Katarzyna Bochat i Anna 
Kacperek. Uroczyste wrêczenie nagród 
mia³o miejsce w kawiarni literackiej 
Wêgliszek w Bydgoszczy.

Miko³ajkowe warsztaty plastyczne - 
zorganizowane przez Iwonê Man i Ewê 
M i c h a l a k .  U c z n i o w i e  t w o r z y l i                     
z przygotowanych wczeœniej materia³ów 
ozdoby choinkowe, karty œwi¹teczne           
i stroiki, które zostan¹ wystawione podczas 
przedœwi¹tecznego kiermaszu. G³ównym 
celem zajêæ by³o zainteresowanie 
m³odzie¿y piêkn¹ bo¿onarodzeniow¹ 

tradycj¹ oraz uœwiadomienie potrzeby jej 
kultywowania.

Tydzieñ Jêzyków Obcych - jak co roku 
nauczyciele jêzyków obcych  przygotowali 
cykl konkursów i imprez popularyzuj¹cych 
naukê jêzyków i przybli¿aj¹cych kulturê 
innych narodów. Uczniowie m. in. obejrzeli 
film „Dzieci  z dworca leningradzkiego”, 
wziêli udzia³ w turnieju wiedzy o Rosji, 
konkursie recytatorskim poezji Anny 
Achmatowej, konkursach piêknego 
c z y t a n i a  w  j ê z y k u  n i e m i e c k i m                     
i  angielskim, uczestniczyli te¿ w Tea Party, 
czyli fili¿anka herbaty i ciasteczko dla 
ka¿dego, a podczas przerw s³uchano 
m u z y k i  r o s y j s k i e j ,  a n g i e l s k i e j                      
i niemieckiej.

Jesieñ w obiektywie  do konkursu 
fotograficznego zorganizowanego przez 
nauczycieli: Bohdana Czapiewskiego         
i Mariusza S³embarskiego przyst¹pi³o 18 
uczniów wykazuj¹c siê du¿¹ wiedz¹ z 
zakresu tworzenia efektownej fotografii. 
Konkurs wygra³a uczennica klasy II e 
Alicja Kmieæ. Miejsce drugie zdoby³a 

Julita Wiñska (kl. III b), trzecie Katarzyna 
Pietruszyñska (kl. III b).

Konkurs na album lub plakat o Janie 
Kasprowiczu - konkurs z okazji 150. 
rocznicy urodzin pisarza zorganizowali 
nauczyciele bibliotekarze we wspó³pracy  
z zespo³em polonistów. Celem konkursu 
by³a popularyzacja twórczoœci literackiej    
i wiedzy o Janie Kasprowiczu, wykonanie 
albumu lub plakatu i zaprezentowanie go 
innym uczniom. Wp³ynê³o 18 plakatów      
i 18 albumów. Og³oszenie wyników           
i wrêczenie nagród odbêdzie siê na apelu 
podsumowuj¹cym I semestr nauki roku 
szkolnego 2010/2011.

„Tydzieñ z AIDS” - 7 grudnia br. 
podsumowano trwaj¹cy tydzieñ projekt, 
który mia³ na celu pog³êbienie wiedzy 
HIV/AIDS oraz kszta³cenie postaw 
prozdrowotnych uczniów. Projekt            
w ca³oœci przygotowali i przeprowadzili 
uczniowie klasy I c wraz z Aleksandr¹ 
Codrow.

W œwietlicy szkolnej  m³odzie¿ 
uczêszczaj¹ca na ko³a historyczne wziê³a 
udzia³ w warsztatach  muzyczno-
plastycznych pt. ”Fryderyk Chopin  
têsknota za ojczyzn¹ i wydarzenia 1830 
roku”. Uczniowie s³uchaj¹c muzyki 
wykonali   piêkne prace plastyczne,          
w których starali siê ukazaæ têsknotê 
Chopina za ojczyzn¹. 

Z ¿ycia
gimnazjum nr 2
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Wydaniem albumu oraz sympozjum podsumowuj¹cym zakoñczy³ siê projekt 
"Tajemnice Puszczy Bydgoskiej", w którym udzia³ bra³a prawie trzydziestka uczniów 
soleckich szkó³. Przez osiemnaœcie miesiêcy, od czerwca 2009 r. do listopada br., 
uczestnicy poznawali ¿ycie i tajemnice podsoleckiej puszczy, dokumentowali je, zbierali 
materia³y, które potem wykorzystali w albumie i zaprezentowali na spotkaniu koñcz¹cym 
projekt. W opracowaniu albumu m³odzie¿y pomogli opiekunowie Maciej D¹bkowski, 
Joanna Kocikowska i El¿bieta Wysocka.

W  o r g a n i z a c j ê  s y m p o z j u m ,  
przygotowanie prezentacji i inscenizacji 
wed³ug tekstu Joanny Szynickiej 
w³¹czyli siê tak¿e nauczyciele nie 
uczestnicz¹cy w projekcie, miêdzy 
innymi Wanda Bala oraz szkolne 
kole¿anki.

- Po udanej uroczystoœci wszystkich 
o p u œ c i ³ y  n e r w y  j e d n a k  w œ r ó d  
uczestników projektu zrobi³o siê trochê 
smutno. W³aœnie wtedy zdaliœmy sobie 
sprawê z tego jak wiele siê nauczyliœmy    
i ¿e to ju¿ koniec. Bêdzie nam brakowa³o 
tych wszystkich spotkañ i wyjazdów, 
wspólnych rozmów oraz œmiechów. Na 
pocz¹tku projektu by³o widaæ podzia³ na 
grupy jednak to bardzo szybko siê 
zmieni³o i czasami nawet zapominaliœmy 
o tym, ¿e jesteœmy z ró¿nych szkó³,           
i ¿e znamy siê od paru tygodni, miesiêcy,       
a mo¿e wczeœniej nawet siê nigdy nie 
widzieliœmy. Projekt Tajemnice Puszczy 
Bydgoskiej by³ naprawdê mi³ym 
prze¿yciem, po którym zosta³ piêkny 
album - owoc naszej pracy oraz 
wspomnienia, których nikt nam nie 
odbierze, a tak¿e nowe znajomoœci, które, 
kto wie, mo¿e przetrwaj¹ - uwa¿a Sylwia 
Szarmach, jedna z uczestniczek 
projektu.

Równie¿ opiekunowie ¿a³uj¹, ¿e 
projekt ju¿ siê zakoñczy³.

- Czas pracy z m³odzie¿¹ by³ œwietn¹ 
okazj¹ do obserwowania ich integracji     
i  r o z w o j u ,  o d p o w i e d z i a l n o œ c i ,  
zaciekawienia œwiatem i skupieniu na 
pracy. Praca z t¹ grup¹ da³a nam doros³ym 
du¿o  sa tys fakc j i ,  zadowolen ia .  
Cieszyliœmy siê wszyscy z efektów, ale 
rozstawaliœmy z ¿alem - podkreœli³a       
E. Wysocka, prezes Stowarzyszenia 
Rozwoju Solca Kujawskiego.

Projekt by³ finansowany przez Polsko  
Amerykañsk¹ Fundacjê Wolnoœci.

Puszcza Bydgoska
ju¿ bez tajemnic?

Z okaz j i  Dnia  Wolon ta r iusza                 
w Œrodowiskowym Domu Spo³ecznym 
spotka³y siê osoby nios¹ce drugiemu 
cz³owiekowi bezinteresown¹ pomoc. 
Dyplomy i drobne upominki wrêczone na 
spotkaniu grupie wolontariuszy przez 
dyrektor i pracowników Miejsko - 
Gminnego Oœrodka Pomocy Spo³ecznej, 
p o t e m  s ³ o d k i  p o c z ê s t u n e k  b y ³ y  
symbolicznym podziêkowaniem za 
spo³eczn¹ pracê w³o¿on¹ na rzecz innych 
mieszkañców naszej gminy. W spotkaniu 

uczestniczyli wolontariusze: Ewelina 
Obremska, Milena Kosi³o,  Marta 
Widomska, Damian Barnaœ, Paulina 
Hybner, Pamela Wysocka, Kamila 
Cichowicz, Magdalena Kordus, Daria 
Weso³owska, Daria Chêsiak, Anna 
Zieliñska.

Pracuj¹ 
spo³ecznie

W listopadzie Klub Seniora Szarotka przy SM Transportowiec wybra³ nowy 
zarz¹d. Przewodnicz¹cym zosta³ Henryk Zió³kowski, wiceprzewodnicz¹cym 
Zdzis³aw Skowroñski, sekretarzem Krystyna Figura, skarbnikiem Teresa Rudna. 
Pozosta³ymi cz³onkami zarz¹du zostali Irena Ciesió³ka i Marianna Sitorz. 
Spotkanie odbywaj¹ siê dwa razy w miesi¹cu we wtorki od godz. 16.00.                  
Z przewodnicz¹cym mo¿na skontaktowaæ siê równie¿ telefonicznie  698 486 322.

Nowy zarz¹d Szarotki
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Soleckie Centrum Kultury Świątecznej radości, czułości bliskich...
Szczęścia w życiu osobistym i dobrej passy 

w sprawach zawodowych 
w Nowym Roku 2011

życzy Dyrektor SCK Regina Osińska 
z gronem współpracowników

Świątecznej radości, czułości bliskich...
Szczęścia w życiu osobistym i dobrej passy 

w sprawach zawodowych 
w Nowym Roku 2011

życzy Dyrektor SCK Regina Osińska 
z gronem współpracowników

Jak co roku w okresie poprzedzaj¹cym 
Bo¿e Narodzenie Soleckie Centrum 
Kultury zaprasza dzieci, m³odzie¿               
i doros³ych na „Œwi¹teczne Spotkania ze 
Sztuk¹”. Tym razem pracownie SCK           
i artystyczni instruktorzy przygotowali siê 
na pi¹tek 17 grudnia, a zaproszenia na 
spotkanie wystosowali do wszystkich 
s z k ó ³ ,  p r z e d s z k o l i ,  œ w i e t l i c  
terapeutycznych.

Tego dnia ju¿ od godziny 10.00 podczas 
kilkugodzinnej imprezy ka¿dy bêdzie móg³ 
p r z y g o t o w y w a æ  s i ê  d o  t e g o  
najwa¿niejszego w roku œwiêta. Bêdzie 
mo¿na pomalowaæ swoj¹ oryginaln¹ 

bombkê na choinkê, wykonaæ ró¿ne 
ozdoby, rysowaæ i malowaæ kartki 
œwi¹teczne, spróbowaæ wyrzeŸbiæ 
okolicznoœciow¹ p³askorzeŸbê, upiec 
wigilijny piernik, przypomnieæ sobie 
tradycyjne polskie kolêdy, zabawiæ siê      
w teatr, a nawet zatañczyæ. ”Œwi¹teczne 
Spotkania ze Sztuk¹” s¹ równie¿ okazj¹ do 
prezentacji sekcji artystycznych SCK         
i alternatywy twórczego zagospodarowania 
czasu wolnego najm³odszych solecczan.

Nad wszystkim czuwa³ bêdzie Œwiêty 
Miko³aj w asyœcie soleckich anio³ów 
trzeŸwoœci, albowiem g³ówne has³o             
i przes³anie tej wielogodzinnej imprezy 
b r z m i :  „ Œ W I Ê T A  B O ¯ E G O  
NARODZENIA = RODZINNIE I BEZ 
U¯YWEK”. SCK dziêkuje Gminnej 
Komisji ds. Rozwi¹zywania Problemów 
Alkoholowych i wszystkim, którzy 
w³¹czyli siê w realizacjê tego twórczego, 
pe³nego œwi¹tecznych prze¿yæ dnia.

9 stycznia 2011 r. czeka nas kolejny, 
ju¿ XIX Fina³ Wielkiej Orkiestry 
Œwi¹tecznej Pomocy. Soleckie Centrum 
Kultury, od pocz¹tku wspiera ideê 
WOŒP i od lat, na pocz¹tku stycznia 
organizuje huczne fina³y.

W tym roku celem, na który zbiera 
fundusze Fundacja Jurka Owsiaka jest 
zakup sprzêtu dla szpitali zajmuj¹cych siê 
chorobami nerek i urologi¹ dzieciêc¹. Jak 
mo¿na wesprzeæ ten cel w naszym mieœcie? 
Warto odwiedziæ SCK i wzi¹æ udzia³         
w loterii fantowej, w której wygrywa ka¿dy 
los. Warto te¿ uœmiechn¹æ siê do jednego    
z wolontariuszy, którzy bêd¹ spacerowaæ 
ulicami naszego miasta i wrzuciæ choæby 
symboliczn¹ z³otówkê do oznaczonej 
puszki.

Warto te¿, po po³udniu, odwiedziæ dom 
kultury w trakcie Fina³owej Imprezy. Jak co 
roku SCK zapewni ró¿norodny repertuar, 
od wystêpów wokalistów, poprzez taniec, 
po mocne rockowe uderzenie. Zlicytowane 
bêd¹ dary przekazane sztabowi WOŒP, 
b ê d z i e  n a u k a  r a t o w n i c t w a  
przedmedycznego i na pewno nikt nie 
zostanie bez s³ynnego czerwonego 
serduszka, œwiadcz¹cego o hojnoœci            
i przychylnoœci wobec akcji, dziêki której 
uratowano ju¿ nie jedno ma³e ¿ycie.

Kolejny fina³

KONCERT NOWOROCZNY 
5 STYCZNIA 2011 r., godz.18.00

Radoœnie, melodyjnie powitamy 
rok jubileuszu 25 - lecia dzia³alnoœci 
Soleckiego Centrum Kultury.  
Z a p r a s z a m y  w s z y s t k i c h  
m i e s z k a ñ c ó w ,  w s t ê p  w o l n y,  
szczegó³y na  plakatach.

Bez u¿ywek



Wydawca: Urz¹d Miasta i Gminy, ul. 23 

Stycznia 7 , 86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefañski.

Druk:                      Józef Œmigaj,

Solec Kujawski. 

Motywy œwi¹teczne: 

Images Copyright © 2000 DigiTouch

W

7

IADOMOŒCI
Z RATUSZA

SOLECKIE

WIADOMOŒCI
Z RATUSZA

SOLECKIE

Oœrodek Sportu i Rekreacji

Życzenia radosnych i spokojnych Świąt Bożego Narodzenia,
oraz pasma sukcesów i spełnienia  najskrytszych marzeń 

w nadchodzącym  Nowym Roku 2011 
przekazują

DYREKTOR oraz PRACOWNICY 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Solcu Kujawskim

6 grudnia br. w hali sportowo - 
widowiskowej OS i R - u ju¿ nie po raz pierwszy 
zorganizowano Turniej Miko³ajkowy             
o puchar dyrektora Gimnazjum Publicznego nr 
2. W zabawach sportowych bra³y udzia³ 
reprezentacje klas I gimnazjum. Zawodniczki   
i zawodnicy rywalizowali w dziewiêciu 
konkurencjach sprawnoœciowych oraz turnieju 
wiedzy sportowej. Po podsumowaniu punktacji 
najlepsza okaza³a siê klasa I C (30 punktów), 
przed I B (27), I A (25) oraz I D (23 pkt.). Po 
zakoñczeniu rywalizacji dru¿yny dosta³y 
dyplomy i s³odycze, zaœ zwyciêska klasa 
otrzyma³a z r¹k Gra¿yny Wawrzyniak, 
dyrektora GP 2, puchar przechodni, o który za 
rok rywalizowaæ bêdzie kolejny rocznik 
„pierwszaków”.

Oœrodek Sportu i Rekreacji zaprasza uczniów wszystkich soleckich szkó³ do 
udzia³u w Gwiazdkowym Turnieju P³ywackim. Odbêdzie siê on na naszym 
basenie 28 GRUDNIA. Pocz¹tek zawodów o GODZ. 10.00. Rozpoczn¹ siê one 
rywalizacj¹ klas IV szkó³ podstawowych (najm³odsi uczestnicy), a zakoñcz¹ 
sztafetami gimnazjalistów i uczniów szkó³ ponadgimnazjalnych. Chêtni mog¹ 
zg³aszaæ siê u swoich nauczycieli wychowania fizycznego lub ratowników na 
basenie do 23 GRUDNIA br.

Gwiazdkowy turniej p³ywacki

Na pocz¹tku grudnia reprezentacja 
Polski juniorów uczestniczy³a w ostatnim 
z zaplanowanych na rok 2010 turniejów 
badmintona. Gospodarzem imprezy by³a 
tym razem Portugalia. Na szczególn¹ 

uwagê zas ³uguje  dobry  wystêp  
reprezentantek Polski, które wróc¹ do 
kraju z dwoma medalami: srebrnym 
d e b l i s t e k  M a r t y n y  P o p r z e c z k o                  
i  Katarzyny Macedoñskiej  oraz 
br¹zowym singlistki MLKS-u Solec 
Kujawski Weroniki Grudziny. 

Ale to nie koniec dobrych wieœci        
o  o s i ¹ g n i ê c i a c h  s o l e c k i c h  
badmintonistów. Wœród 80. singlistów 
podczas Warszawskiego Festiwalu 
Badmintona br¹zowy medal w grze 
pojedynczej wywalczy³ Mi³osz Bochat, 
u l e g a j ¹ c  w  p ó ³ f i n a l e  k o l e d z e                     
z reprezentacji Polski Krzysztofowi 
Jakowczukowi(UKS Hubal Bia³ystok)   
w setach 11:21, 21:19, 23:21. W grze        
o trzecie miejsce pewnie pokona³ 
Krzysz to fa  Dron ia (UKS Huba l  
Bia³ystok) 21:14, 21:9. W grze podwójnej 
Mi ³osz  w parze  z  Mateuszem 
Œ w i e r c z y ñ s k i m  ( U K S  O r k a n  
PrzeŸmierowo), okazali siê najlepsi 
zdobywaj¹c z³oty medal. W finale 
pokonali parê Kamil Jêdrys(AZS WAT 
Warszawa)/Dominik Ziêtek(UKS 
Kometa Sianów) w setach 23:21, 21:12.

Tradycyjnie w naszej hali odby³ siê te¿ 
Miko³ajkowy Turniej Weteranów.          
W zawodach  wys ta r towa³o  70 .  
zawodników, którzy ukoñczyli 35 lat i nie 
kontynuuj¹ czynnej kariery zawodniczej. 
By³o wœród nich dwóch graczy z Solca 
Jaros³aw Kurkowski (zaj¹³ miejsce 5-6)   
i Edward Czerwiñski, który wywalczy³ 
druga lokatê.

W badmintonie
s¹ medale

O puchar
dyrektora

11 i 12 grudnia br. rozegrano mecze dwóch 
ostatnich kolejek pierwszej rundy Soleckiej Ligi 
Pi³ki Halowej. Pierwszy sobotni mecz nie doszed³ 
do skutku, gdy¿ po sprawdzeniu w rejestrach 
KPZPN, okaza³o siê i¿ dru¿yna Cyfra + posiada     
w swoim zespole a¿ szeœciu zawodników 
zrzeszonych i bior¹cych jeszcze jesieni¹ udzia³       
w rozgrywkach ligowych. Jak wiadomo regulamin 
SLPH pozwala na grê w zespole tylko jednego 
zrzeszonego zawodnika, st¹d udowodnione zosta³o 
zespo³owi Cyfry omijanie regulaminu. Na 
niedzielny mecz Cyfra + równie¿ siê nie stawi³a       
i raczej wycofa siê z rozgrywek. W innych 
sobotnich spotkaniach wygrana ZNS nad Jabulani, 
mimo prowadzenia po pierwszej po³owie Jabulani 
a¿ 3:0 (ostatecznie 5:3 dla ZNS), bardzo zaciête 
spotkanie Solformu z Ener-G oraz najwy¿szy 
wynik tegorocznej edycji w meczu Oldboje - 
Camsat  18:2. Dzieñ póŸniej mecz na szczycie 
dwóch dru¿yn z kompletem punktów, w którym 
Roszak nie da³ szans Oldbojom (9:3) oraz wygrane 
po zaciêtych pojedynkach Solformu i Camsatu. 
Teraz w rozgrywkach nast¹pi ma³a przerwa, runda 
rewan¿owa rozpocznie siê w styczniu. W tabeli 
prowadzi Roszak przed Oldbojami i dru¿yn¹ 
Solformu. W klasyfikacji na najlepszego strzelca 
nast¹pi³a zmiana lidera. Prowadzi Wojciech 
B³aszczak przed Paw³em Elszynem i Szymonem 
Ró¿añskim.

Ligowa
przerwa

Nie powiod³o siê zawodnikom Zespo³u 
Szkó³ Ogólnokszta³c¹cych i Zawodowych       
w Mistrzostwach Powiatu Bydgoskiego        
w pi³ce siatkowej. Do turnieju przyst¹pi³y po 
trzy dru¿yny reprezentuj¹ce szko³y z naszego 
powiatu, które rywalizowa³y systemem „ka¿dy 
z ka¿dym”. Zarówno w grupie dziewcz¹t,      
jak i ch³opców najlepszymi okazali siê 
zawodnicy Zespo³u Szkó³ Licealnych              
w Koronowie, drugie lokaty wywalczy³y 
dru¿yny Zespo³u Szkó³ Agro  Ekonomicznych 
w Karolewie, solecczanie uplasowali siê na 
trzecich miejscach.

Siatkarze
bez sukcesu



Weronika Bochat w czasie fina³u musicalu “Les Miserables”, w którym 
odtwarza rolê Cosette. Przedstawienie mo¿na ogl¹daæ w Teatrze Muzycznym 
Roma w Warszawie.

Pochodzi z Solca Kujawskiego. Œpiewa 
od najm³odszych lat. Jest laureatk¹  wielu 
festiwali piosenki dzieciêcej.  Do 
najwiêkszych sukcesów zalicza Grand Prix 
na Festiwalu im. A. Jantar we Wrzeœni, 
Grand Prix na XXVI Miêdzynarodowym 
Dzieciêcym Festiwalu Piosenki i Tañca     
w Koninie oraz reprezentowanie Polski na 
d z i e c i ê c e j  E u r o w i z j i  ( K w a d r o )                   
w Norwegii. Za wielki sukces uznaje tak¿e 
prowadzenie najwiêkszego dzieciêcego 
festiwalu MDFPiT w Koninie w 2005 roku. 
Uczestniczy w wielu warsztatach wokalno-
teatralnych, bierze udzia³ w nagraniach 
piosenek na p³yty adresowanych dla dzieci 
i m³odzie¿y. By³a prezenterk¹ programu 
TVP 1 „5-10-15”. W³aœciwie nie trzeba 

wymieniaæ  nazwiska  te j  m³odej  
solecczanki, gdy¿ wiadomo, ¿e notka ta, 
zamieszczona na stronie internetowej 
teatru, dotyczy Weroniki Bochat. 
Niedawno, bo 19 listopada Weronika 
zadebiutowa³a w roli Cosette w nowej 
produkcji Teatru Muzycznego Roma        
w Warszawie - musicalu wed³ug 
„Nêdzników” Wiktora  Hugo.  Po 
premierze, Wojciech Kempczyñski, 
dyrektor Romy, pogratulowa³ Solcowi 
Kujawskiemu wychowanki, a rodzicom 
córki. Przedstawienie cieszy siê du¿¹ 
popularnoœci¹, i nic dziwnego, gdy¿ 
wra¿enia z widowiska s¹ niesamowite.       
- Weronika zaprasza wszystkich do teatru 
na to przedstawienie. Jak sama mówi, mi³o 
jest staæ na scenie, gdy ktoœ bliski siedzi na 
widowni - powiedzia³a Katarzyna 
Bochat, mama Weroniki. 

Udany debiut
Weroniki

Już

jadę..
.
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